

စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများတွင်  
အသုံးပြုရန် သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းသည့်  
မှတ်ပုံစာရင်းစာအုပ်

မြန်မာနိုင်ငံတော် အလုပ်ရုံနည်းဥပဒေ ၄၈

## ညွှန်ကြားချက်

၁။ ယခုမှတ်ပုံစာရင်းစာအုပ်ကို အလုပ်ရုံစစ်ဆေးရေးအရာရှိ တစ်ဦးဦး ကြည့်ရှုစစ်ဆေးလိုသည့် အခါ မည်သည့်အခါမဆိုရနိုင်အောင် ရေးသားထား ရမည်။

၂။ ပထမပိုင်းနှင့် ဒုတိယပိုင်းများကို မှတ်ပုံစာရင်းရရှိပြီးပါက ချက်ချင်းဖြည့်သွင်းရေးသား ရမည်။ အလုပ်ရုံမှာ အကာအရံမရှိသော ရုံမျှသာဖြစ်လျှင် ဒုတိယပိုင်းပါ ဇယားကွက် ၅ ကို ဖြည့်သွင်း ရေးသားရန်မလို။ ဒုတိယပိုင်းပါ ဇယားကွက် ၆ တွင် ဇယားကွက် ၃ က ဂဏန်းကို ၃၆ နှင့်စား၍ သော်လည်းကောင်း၊ ဇယားကွက် ၄ က ဂဏန်းကို ၃၆၀ နှင့် စား၍သော်လည်းကောင်း၊ ဇယားကွက် ၅ က ဂဏန်းကို ၁၀ နှင့် စား၍ သော်လည်းကောင်း၊ ရသည့်အနည်းဆုံး အရေအတွက်ကို ရေးသွင်း ရမည်။

၃။ တတိယပိုင်း - မည်သည့်အချက်တွင်မဆို လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်ကို အလုပ်ရုံသို့ အလုပ်ရုံ စစ်ဆေးရေးအရာရှိ လာရောက်သည့်အခါ ၎င်းထံလျှောက်ထားရမည်။

၄။ စတုတ္ထပိုင်း - အလုပ်ရုံ၏ မည်သည့်အစိတ်အပိုင်းကိုမဆို အရောင်ဆေး သို့မဟုတ် ထုံးသုတ် သည့်အခါတိုင်းနှင့် တံမြက်လှည်းခြင်း သို့မဟုတ် ဆေးကြောခြင်းပြုလုပ်သည့် အခါတိုင်း ယခုအပိုင်း ကို ဖြည့်သွင်းရေးသားရမည်။

၅။ ပဉ္စမပိုင်း - အလုပ်ရုံတွင် ခိုင်းစေသည့် အလုပ်သမားပေါင်း၏ အရေအတွက်ကို အမှီပြု၍ လိုအပ်သော အိမ်သာခန်းများကို ထားရှိစေရမည်။ အရေအတွက် ဇယားပုံစံကို နည်းဥပဒေ ၁၁(ည) မှာ တွေ့ရှိလိမ့်မည်။

၆။ အလုပ်ရုံစစ်ဆေးရေးအရာရှိထံသို့ အကြောင်းကြားစာနှင့် ၎င်းထံမှ ရရှိသည့် အကြောင်း ကြားစာ၏မူရင်း သို့မဟုတ် လက်ခံအရပ်ရပ်ကို ယခုမှတ်ပုံစာရင်း စာအုပ်တွင် ပူးတွဲ၍ ထားရမည်။ အဆောက်အဦ ခိုင်ခံ့ကြောင်း သက်သေခံလက်မှတ်လိုလျှင် ထိုလက်မှတ်၏မိတ္တူကို ဤစာအုပ်တွင် ပူးတွဲထားရမည်။

ပထမပိုင်း

၁	လုပ်ငန်းပိုင်ရှင်အမည်။ *
၂	အလုပ်ရုံအမည်။
၂	အလုပ်ရုံသို့ ချောစနစ်ဖြင့် ပေးပို့ရန် လိပ်စာအပြည့်အစုံ။
၃	စက်ကိရိယာအမည်၊ စက်စွမ်းအားမည်မျှ။
၄	အလုပ်ရုံတွင်လုပ်ကိုင်သည့် လုပ်ငန်းအမျိုးအစားအမည်။
၅	ကြီးကြပ်သူ၊ မန်နေဂျာအမည်။

\* အကယ်၍ လုပ်ငန်းပိုင်ရှင်သည်၊ အစုစပ်ကုန်သည်တိုက်သော်လည်းကောင်း၊ အသင်းသော်လည်းကောင်း၊ ကုမ္ပဏီသော်လည်းကောင်း၊ တစ်ခုခုဖြစ်ခဲ့သော်၊ ထိုလက်ရှိထားသူ၏ ကိုယ်စားလှယ် ပြုလုပ်ရန် ပုဒ်မ ၇၀ အရ ခန့်ထားခြင်းခံရသောလူကို ဖော်ပြရမည်။

ဒုတိယပိုင်း

အလုပ်ရုံရှိ အလုပ်ခန်းအခြေအနေ

အလုပ်ခန်း အမည်နှင့် တည်နေရာ	လုပ်ကိုင်သည့် အလုပ်	အကျယ်အဝန်း ကုဗပေ [အလျား၊အနံ၊မြင့်]	လေဝင်ပေါက် ဧရိယာ	အလုပ်သမား ဦးရေ	မှတ်ချက်

တတိယပိုင်း

အလုပ်ရုံကို အက်ဥပဒေ၊ သို့မဟုတ် နည်းဥပဒေ အချို့ပြဋ္ဌာန်းချက်များမှ ကင်းလွတ်စေရန် စစ်ဆေးရေးအရာရှိက စာဖြင့်ရေးသားသည့်အမိန့်

ပုဒ်မ သို့မဟုတ် နည်းဥပဒေ	ဆောင်ရွက်သည့် အကြောင်းအရာ	ကင်းလွတ်ခွင့် ပြုသည့်အကြောင်းအရင်းနှင့် ကာလ	ခွင့်ပြုသူ အမည်၊ လက်မှတ်နှင့် နေ့စွဲ	မှတ်ချက်
ပုဒ်မ- ပုဒ်မ ၁၃။ နည်းဥပဒေ ၄။	ထုံးနှင့်အရောင်ဆေးသုတ် ရန်အကြောင်း။			
ပုဒ်မ ၂၀။ နည်းဥပဒေ ၁၁။	အိမ်သာထားရှိရန်အကြောင်း။			
ပုဒ်မ ၁၄။ နည်းဥပဒေ ၈။	လေဝင်ထွက်ရန်အပေါက် များအကြောင်း။			
ပုဒ်မ ၂၄(၁)(ဂ)။ နည်းဥပဒေ ၄။	ဖိနှိပ်စက်များကို ကာကွယ် ထားရန် အကြောင်း။			
ပုဒ်မ ၂၂။ နည်းဥပဒေ ၂၁။	မီးလောင်ခြင်းကို တင်ကူး၍ ကာကွယ်ရန် အကြောင်း။			

စတုတ္ထပိုင်း

ထုံးသုတ်ခြင်း

အလုပ်ခန်း အမည်နှင့် တည်နေရာ	အကျယ် အဝန်း	လုပ်ငန်း အမျိုးအစား	အသုံးပြုသည့် အမျိုးအစား သံ၊ အင်္ဂတေ၊ သစ်သား အစရှိသည်	ထုံးသုတ်ပုံနည်းလမ်း	မှတ်ချက်

**ပဉ္စမပိုင်း**  
**အိမ်သာအခြေအနေ**

အလုပ်သမားဦးရေ			တည်နေရာ	အိမ်သာ အရေအတွက်			အိမ်သာ အမျိုးအစားနှင့် အခြေအနေ	သန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်မှု	မှတ်ချက်
ကျား	မ	ပေါင်း		ကျား	မ	ပေါင်း			

**လူဦးရေအချိုးအစားအလိုက် ထားရှိရမည့် အိမ်သာအရေအတွက်**

အလုပ်သမားဦးရေ	အိမ်သာအရေအတွက်	ခိုင်းစေသည့်လူဦးရေ	ထိုင်ခုံများ
၁၀ သို့မဟုတ်၎င်းအောက်	၁	၁၀၁ မှ ၁၄၀	၆
၁၁ မှ ၂၅	၂	၁၄၁ မှ ၁၈၀	၇
၂၆ မှ ၅၀	၃	၁၈၁ မှ ၂၂၀	၈
၅၁ မှ ၇၅	၄	၂၂၁ မှ ၂၆၀	၉
၇၆ မှ ၁၀၀	၅	၂၆၁ မှ ၃၀၀	၁၀

**အလုပ်သမား ၃၀၀ အထက်ရှိပါက**

$$\text{အိမ်သာအရေအတွက်} = \frac{\text{အလုပ်သမားဦးရေ}}{၅၀} + ၄$$

(ကြွင်းသောအလုပ်သမားဦးရေအတွက် အိမ်သာ တစ်လုံး ထားရှိရမည်။)